
Referat for bestyrelsesmøde den 27.08.2018, kl. 17.00 - 19.30 på skolen i Terndrup 

Der skal tages portrætfoto af bestyrelsesmedlemmer til brug på Kildens hjemmeside til præsentation af 
bestyrelsen.  

Mads Carlsen Forældrevalgt, formand  X 
Julie Foldager Sørensen Forældrevalgt, næstformand  X 
Caroline Sarah Lindkvist Pedersen Forældrevalgt  U 
Jesper Lunøe Forældrevalgt X 
Bruno Veise Engelbrektsen Forældrevalgt  X 
Allan Rank Forældrevalgt  A 
Carina M. Nielsen Forældrevalgt  X 
Ikke valgt p.t Elevråds-repræsentanter Bælum U 
Ikke valgt. P.t Elevråds-repræsentanter Terndrup A 
Mette Moss-Lassen Medarbejderrepræsentant, Blenstrup (skole/Valhalla) X 
Lisbeth Eriksen Medarbejderrepræsentant, Bælum (skole/SFO/Bondegård) X 
Henriette Schmidt Medarbejderrepræsentant, Terndrup, Spc.kl.  A 
Mette Overgaard Medarbejderrepræsentant, Terndrup (skole/SFO) A 
Mikael Drejer Pædagogisk leder for afd1 og afd2 i Terndrup X 
Trine Damgaard Nielsen Pædagogisk leder, skolen i Blenstrup X 
Dorthe Kristine Pedersen Pædagogisk leder for afd1 og afd2 i Bælum  X 
Anja Torp Sørensen Dagtilbudsleder i Kilden Børne- og Ungeunivers A 
Søren Jørgensen Kontraktholder, Kilden Børne- og Ungeunivers X 
Deltagere: X = tilstede, A = afbud, U = udeblevet  

1 Godkendelse af referat  
Godkendt 

2 Godkendelse af dagsorden  
Godkendt 

3 Skriftlig orientering fra alle enheder i Kilden med mulighed for at spørge ind og evt. supplere. 
 
Daginstitutioner:  
 
FÆLLES:  
 
Fælles for dagtilbud og SFO. 
 
 
VALHALLA: (Børnehave og SFO) 

- Der har været afholdt arbejdsdag d. 24/8. 
- Der har været afholdt ansættelsessamtaler til Dorthe K. stilling. Grundet børnetallet er 

stillingen gået fra 37 til 32 timer. 
- Julie er blevet ansat i en midlertidig stilling frem til jul på 12 timer til at varetage en støtte 

opgave. Timerne ligger i børnehaven om eftermiddagen. 
- Stjerneskud starter op pr. 1/10-18 
- Begynder at have fokus på de styrkede læreplaner som i løbet af de næste to år skal 

implementeres i dagtilbud. 
 
 



 
 
 
KILDEHAVEN:  

- Kildehaven bliver overdraget til os tirsdag d. 21/8 
- Pedellerne på alle matrikler begynder at sætte nyt inventar op i uge 35 
- Kommunen kommer og flytter onsdag og torsdag i uge 36 
- Personalet kommer og flytter en weekend. 
- Der har været afholdt ansættelsessamtaler mandag d. 20/8 – tidligere 

pædagogmedhjælper stilling er lavet om til en pædagogstilling med henblik på at styrke 
fagligheden. 

- Efter endt flytning afholdes et loppemarked, hvor pengene vil gå til Kildehavens 
udeområde. 

- Byen, erhvervsdrivende og andre samarbejdspartnere har indtil nu indsamlet ca. 70.000kr. 
- Velux fonden har sponsoreret 45.000 kr. til nye borde og bænkesæt samt solsejl til 

sandkassen. 
Begynder at have fokus på de styrkede læreplaner som i løbet af de næste to år skal 
implementeres i dagtilbud. 
 
TUMLEREN SFO:  

- Havde inden sommerferien en god afslutningstur for 3 kl.  
- Har haft afholdt ansættelsessamtaler til Elins stilling. Stillingen er reduceret med to timer. 
- Charlotte B. er gået fra 37 timer til 30 timer pr. 1/8. 
- Charlotte I er pr. 1/8 kun tilknyttet specialklassen. 

 
 
TUMLEREN SFO2: 

- Sluttede skoleåret af med en tur til Funcenter i Aalborg. 
- Har ca. 25 børn tilmeldte. 
- Er ved at arbejde på en aktivitetsplan for de kommende mdr.  

 
BÆLUM SFO:  

- Har hen over sommeren haft nogle gode fiske og cykelture. 
- Havde inden sommerferien en god afslutning for 3 klasserne med bowling og overnatning. 
- Nyt fælles skur bliver etableret i efteråret. 

 
 
BÆLUM SFO2: - TILBUDDET IKKE OPRETTET – på grund af for få tilmeldte 
 
VALHALLA SFO: fælles med børnehaven  
 
VALHALLA SFO 2:  

- Nette Rytter er kommet godt fra start med støtte fra Linette den første uge. 
- Der er tilmeldt ca. 25 børn. 
- Nette Rytter har ligeledes lidt timer i Valhalla og på skolen hvilket giver en rød tråd for 

børnene med et kendt ansigt 



 
 
 
 
 
 
Skoler:  
 
FÆLLES:  

- I samarbejde med UCN får Kilden besøg af 40 studerende, som kommer og laver to hele 
dage i Kilden med et overordnet team ”Praktiske og æstetiske læreprocesser”. En dag i 
Bælum og en dag i Terndrup. 

 
- Mange tilmeldinger til personale event i Kilden ved Mariagerfjord d. 31.08 

 
- Frugtordningen er endnu ikke skudt gang – men vi samarbejder med Midtfrugt om at få 

opgaven løst. Så vi snart kan præsenteres alle elever for en daglig frugtordning. 

 
- Skakprojekt – 3 årig projekt i samarbejde med Dansk Skakunion. Se mere tekst under 

Blenstrup 

 
- Benjamin Rose, teknisk IT-supporter ansat i samarbejde med Sortebakkeskolen med delt 

arbejdstid med 2½ dag pr. uge hvert sted. Han arbejder kun med helt specifikke tekniske 
gøremål (netværk, print, chrome books. 

 
- Fællesskolenummer gældende for hele Kilden. Denne proces er igangsat og forventes 

afsluttet omkring uge 42.  

 
 
 
PLC: 
Vi er kommet godt i gang med vores nye PLC. De elever der tidligere havde timer i 
inklusionsklasserne, er tilbage i klassernes fællesskab, hvor der omkring hver enkelt er iværksat 
indsats med inklusionspædagog, skolepædagog, vejleder og læringsteamet omkring barnet og 
klassen. 
 
I 6.b fortsættes den indsats, der er startet op før ferien. Der afholdes opstartsmøde fredag den 24. 
august for læringsteam og ressourcepersoner omkring klassen, så vi sammen sætter retning. 
4.b deltager i efteråret i inklusionsprojekt/samarbejde med UCN og Ditte. Mere information om 
projektet følger.  
 
Den 20. september har vi PU-møde om Sience of safty med Henrik Vesterhauge fra kl. 17:00-21:00. 
Signs of Safety er en ressourceorienteret tilgang i arbejdet med børn. Denne model benytter vi 
fremadrettet i Kilden, når vi arbejder målrettet med børn, grupper og klasser. Skemaet benyttes 
blandt andet også til at målrette indsatserne fra PLC.  



 
 
BLENSTRUP:  
I Blenstrup er vi også kommet godt i gang, vi er nu 78 elever, 12 nye 0. klasser er startet.  
 
Torsdag den 16. august havde skolen besøg af DR Nordjylland, som følger Blenstrup Skole og en 
elev fra 4.klasse i forbindelse med projektet Ulta:Bit. De vil komme på besøg løbende, det næste 
års tid. Terndrup Skoles 4.d er også en del af projektet og har fået tilknyttet en konsulent fra DR 
Skole. Vi glæder os til at følge projektet, eleverne er meget begejstret.  
 
Lærerne Nikolai, Jacob og Mette er mandag den 20. og tirsdag den 21. august på kursus i 
skoleskak. Kilden deltager i et 3-årigt uddannelsesforløb, som gerne skulle komme mange elever til 
gode. I første omgang arbejdes med eleverne fra 4. og 5.-6. i Blenstrup, som får besøg af 
konsulenter fra Dansk skoleskak. Herefter skulle lærerne gerne være rustet til, at føre det ud i 
resten af Kilden.  
 
Der arbejdes på varig løsning på printerproblematikken i Blenstrup.  
 
Bus 383 har ændret køreplan, så Blenstrups elever fra St. Brøndum og Dollerup også kan benytte 
bussen. Pt. undersøges rute via Svanfolk for kommende skoleår 2019/2020 
 
 
 
BÆLUM:  
Skoleåret skudt i gang, og det summer igen af liv på gangene og i lokalerne. For 1. – 9. årgang 
startede vi med fællessamling i salen, hvor vi bød velkommen til mange nye ansigter, som har haft 
1. skoledag i Bælum i dag. 3 lærere, og hele 10 elever: 4B har fået to nye elever, 5B har fået 1 ny 
elev, 2 er startet i 6B, 4 i 7B og 1 i 9B. 0B mødte kl. 10.15 og her kunne vi sige velkommen til 11 
glade og forventningsfulde børn og deres forældre. 
 
I den første uge af sommerferien fik en af de lærere vi havde ansat, nyt job. Heldigvis havde vi flere 
kvalificerede ansøgere, så vi ansatte Mathilde Springborg, og hun er sammen med Julie Løiborg og 
Ditte Laursen vores tre nye kollegaer. 
 
Vi har hen over sommeren fået etableret ny buslomme og holdeplads til personbiler til afsætning 
af elever. 
Det vil medvirke til at gøre trafikforholdene foran skolen mere sikker for jeres børn. 
Parkeringspladsen på skolen er forbeholdt personalet i skole, SFO og børnehave, og 
parkeringslommen foran skolen er tiltænkt afsætning af elever, eller et "kiss & goodbye" område, 
hvor man højest må holde 15 minutter. For parkering i mere end 15 minutter henvises til 
parkeringspladsen ved hallen. 
Der er også lavet et afmærket fodgængerfelt, så der ikke er elever som krydser vejen andre steder 
og sammen med et opsat hegn ved fodboldbanen, kan vi efter den første uge se, at det virker efter 
hensigten 
 
TERNDRUP:  
Dobbeltlokale i 1.D for at afprøve nye pædagogiske principper i forbindelse med at afdeling 1 
deltager i Projekt ”Plads til forskellighed”, som er et projekt omkring hvordan man arbejder med 
inkluderende læringsmiljøer.  



 
Lærerforberedelsen for afdeling 2 lærerne er flyttet tættere på afdeling 1, så det er nemmere for 
lærerne at kommunikere i forhold til nye læringsteams. I det gamle afdeling 2 forberedelseslokale 
skal der fremover være mødelokale 2. 
 
Så er det nye musiklokale udvidet til dobbeltstørrelse med mobilscene, så der er mulighed for at 
øve koncerter eller skuespil. I musiklokalet er der også et lille øvelokale til brug i undervisningen. 
 
Nyt asfalt på atletikbanen bag skolen. Så nu er det slut med at øve højdespring uden først at skulle 
forcere diverse vandpytter. Snarlig bomløsning på vej i forhold til trafik bag om skolen, som bl.a. 
forstyrrer idrætsundervisningen. 
 
Nye ansigter i lærergruppen.  
Ida er flexjobber og er ansat i et årsvikariat til at dække dansktimer på 7. og 9. årgang. 
Samuel er ansat som idrætslærer og adventurelærer(valgfag) i et årsvikariat. De har begge fået en 
god start på skoleåret. 
 
S-klasser opstarter udeskoledag om onsdagen på Naturskolen i Rold Skov. Her kombineres den 
faglige undervisning med et mere praktisk læringsmiljø. 
 
 

Elevrådene: Der er ikke valgt nyt elevråd dags dato.  
 
Bestyrelsen:  Følgende er meldt til introkursus for skolebestyrelser torsdag den 23. august 2018: 
Julie, Carina, Bruno og Mads. 
 
 

4 Status for fusionen  
- Fælles valgfag, skolekoncerter 
- Dele af personalegruppen deltager i Triatlandløbet  – reklame for Kildenhaven på trøjer 
- Aftale med Dansk Skakunion – se kort intro under orientering fra Blenstrup Skole 
- Styrket faglighed for 8 årgang Bælum og Terndrup 
- Personalearrangement 31. august 

 
Fælles SSP/Kulturmøde for forældre i Kilden omkring sommerfester i byerne. Skolen er 
koordinerende på opgaven. Så snart der foreligger dato, meldes dette ud. 
 
Punktet vedr. status for fusionen udgår fremover som selvstændigt punkt på dagsordenen. 
Orienteringer vedr. fusionen tages under punktet orientering. 
 

5 Ordensregler i Kilden – og opfølgning på hvordan det går med mobiltelefon i skolen.  
Elevernes mulighed for at må forlade skolen – en ansvarsvurdering er forelagt juridisk afd. i Rebild 
Kommune – afventer svar. Punktet behandles på næste bestyrelsesmøde  
 
Ordning med mobiltelefon iværksat – løbende evaluering med de enkelte afdelinger.  



Alle steder er det blevet modtaget uden problemer. Princippet bliver lagt på hjemmesiden snarest. 
 

6 Elev tilgang og afgang.  
Hvilke handlinger kan vi sætte i værk til fastholdelse af elever? 
Drøftelser og orientering om status og konkrete initiativer. Der opleves udfordringer i enkelte 
klasser med at skabe gode undervisningsforhold. Ledelse og personale arbejder sammen med 
konkrete initiativer i de berørte klasser. Aktuelt er der afholdt et forældremøde med én klasses 
forældre. 
Bestyrelse og personale arbejder videre med initiativer der kan sikre fortsat fastholdelse af elever. 

7 Skemalægning 18/19 – placering af praktisk/musiske timer på samme dag.  
- Understøttende undervisning og faglig fordybelse 
- Håndtering af den lektiefrie skole 
- Kilden til inspiration 

 
Der udsendes kort forældreorientering omkring skemabindinger på intra til berørte klasser. 
UU-lektionerne/Kilden til inspiration: UU-lektionerne bruges i dette skoleår på understøttende 
undervisning. Indholdet varierer i løbet af skoleåret og kan være alt fra skak, yoga, drama, 
projektarbejde og lektielæsning. Initiativet evalueres i løbet af efteråret. 

- Lektiefri skole drøftes i bestyrelsen med henblik på ensrettethed. 

8 Drøftelse af fordele og ulemper omkring Kilden som et fælles skoledistrikt – med henblik på 
dialog med forvaltningen 
Kilden åbner dialogen med forvaltningen i forhold til fælles skoledistrikt. Søren og Mads udarbejder 
oplæg til henvendelse. 

9 Afvikling af forældremøder i Kilden.  
Fælles stormøder – Det tilstræbes at lave fællesmøder fordelt på to dage. Den ene dag for afdeling 
1 og den anden dag på afdeling 2. Fordelt med nogle klasser inden ”stormødet” og nogle klasser 
efter. På ”stormødet” er alle lærere i de forskellige afdelinger tilstede + pædagogisk leder + 
kontraktholder. 
Mødetidspunkter – mødestart tidligst kl. 17:00 
Temamøder eks. Med UU, SSP – afholdes som separate møder på tværs af Kildens afdeling 2. 

10 Status for nationale test 
Ledelsen orienterer som oplæg til drøftelse i bestyrelsen  
Trine kommer med et kort oplæg – drøftes videre i møder efter sommerferien  

1. Principper for arbejdet med test i Kilden.  
2. Status for nationale test i Kilden. 
3. Status på 9. årgang som har forladt Kilden i skoleåret 17/18. Hvilke uddannelsesvalg har de 

taget.  

 
På senere bestyrelsesmøde, arbejdes med generelt princip for arbejdet med data omkring test i 
Kilden, herunder de nationale. 
Generelt rangerer Kildens testresultater på niveau med de normbaserede nationale testresultater 
både når det gælder faglige og socioøkonomiske forhold.  
Resultaterne fra test bruges i det pædagogiske arbejde med det enkelte barn. Der kan på 
forældremøderne orienteres om hvordan test anvendes i Kilden, bl.a. for at fjerne frygten for test 
blandt nogle elever. 



De netop afgående 9. klasser er bredt repræsenteret på ungdomsuddannelserne. Opgørelsen kan 
benyttes fremover til at sikre en bred funderet orientering omkring mulighederne i 
ungdomsuddannelserne for kommende afgangselever.  

11 Godkendelse af mødeplan for skoleåret 2018-19 
Onsdag den 19/9 kl. 19.00-21.00 - Bælum 
Tirsdag den 23/10 kl. 17.00-19.30 – Blenstrup 
Mandag den 26/11 kl. 19.00–21.30 – Terndrup 
Tirsdag den 8/1 – kl. 19.00-21.30 Bælum 
Onsdag den 13/2 kl. 17.00-19.30 Blenstrup  
Mandag den 18/3 kl. 19.00-21.30 – Terndrup  
Torsdag den 11/4 kl. 17.00-19.30 – Bælum 
Tirsdag den 14/5 kl. 17.00-19.30 – Blenstrup  
Onsdag den 19/6 kl. 19.00 – 21.30 – Terndrup  
 
Mødeplanen endelig godkendt. 

12 Høring vedr. ny børn og unge politik 
Bestyrelsen drøfter oplægget mhp. at en arbejdsgruppe udarbejder et høringssvar. 
Der laves et udkast til mødet den 27. 8. – Mads og Pia udarbejder – endelig svar med kommentarer 
udarbejdes efterfølgende. Bilag vedlagt.  
Deadline 31. 8. 2018 
 
Oplæg udarbejdet af Pia og Mads. Oplæg gennemgået og evt. kommentarer sendes til Mads inden 
d. 29.08. Herefter fremsendes til forvaltningen. 

13 Kommunikation 
Presse i opstart af nyt skoleår.  

- Pressedækningen har været på skolestart fra de forskellige afdelinger i Kilden. Bl.a. artikel i 
Nordjyske fra Terndrup og i DR P4 vedr. ultra:bit projektet i Blenstrup. 

- Den nye børnehave i Bælum, som får navnet Kildehaven åbner i uge 37 og pressen er 
inviteret.  

- Kommunikation i forhold til forældrene og bestyrelsesmøde dagsordner. Fremadrettet vil 
forældrene gerne kunne orientere sig i dagsordenen inden bestyrelsesmøderne. Dagsorden 
gøres tilgængelig på Kildens Hjemmeside. 

- Positivt og god respons på opslag på Facebook. Det bør overvejes om øvrige platforme skal 
tages i anvendelse. 

 
14 Økonomi  

Økonomimøde – bilag udarbejdes. Løbende møder med skolechef Mads Rune, hvor vi løbende 
vurderer økonomien i Kilden. Den almene drift SKAL passe til udmeldt ramme. På specialområdet 
vil forvaltning og ledelse løbende vurdere situationen. Status: særligt fokus på SFO i Terndrup og 
Bælum på den almene drift. Løbende fokus på specialelever og elever med særlige behov.  
I bestyrelsen skal vi til at se hvor vi optimere vores ressourcer. Klasser, vedligehold, personale. 
Hver afd. SKAL på den almene drift komme ud med et mindre overskud år efter år.  
 
Søren orienterer om den økonomiske situation. Fremover er regnskabet separeret, således at 
normal- og specialområderne fremgå enkeltvis. Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 
 

15 Elever – lukket punkt 
 



 
17 Personale - lukket punkt  

 
 

19 Evt. 
 

 


